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Referat – bestyrelsesmøde, torsdag den 18.4.2024 kl. 16.30-18.00 

Tankerummet, Byens Hus, Stændertorvet, 4000 Roskilde 
 
Tilstede: Joy Mogensen, Ane Langager Thomsen, Uffe Laursen, Søren Nielsen, Henning Høgh Jen-
sen (via Teams), Cevri Ocak, Nils Boesen, Jesper Grarup, Per Stenberg Christensen 

 
1. Godkendelse af referat fra sidste møde (vedlagt som bilag 240418-1, samtidig vedlægges 

referat af generalforsamlingen (bilag 240418-2)) og seneste version af vores årshjul (bilag 
240418-3) 
 
Ref.: Referat af seneste bestyrelsesmøde blev godkendt. Godkendt generalforsamlingsrefe-
rat og årshjul medsendt til orientering. 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
 
Ref.: Dagsordenen blev godkendt. 
 

3. Runde – præsentation af og velkommen til nye og fortsættende bestyrelsesmedlemmer  
 
Ref.: De tilstedeværende præsenterede sig kort for hinanden.  
 

4. Konstituering (og underskrifter). Ifølge vedtægterne skal der vælges en forperson og en 
næstforperson.  Derudover skal vi drøfte at give prokura til vores regnskabsfører (Per Sten-
berg Christensen), eller godkende at han, ligesom Nils, får adgang til at forvalte vores mid-
ler. 
 
Ref.: Med akklamation valgtes som forperson Joy Mogensen og som næstforperson Ane 
Langager Thomsen. 
 
Under samme punkt godkendte bestyrelsen, at (frivillig) regnskabsfører Per Stenberg Chri-
stensen får samme adgang som Nils til at forvalte forbundets midler. Formålet er en smi-
diggørelse af forbundets administration og at aflaste Nils for administrative opgaver. 
 

5. Meddelelser 

• Klimahandledag med fællesspisning på Danhostel og i Viby 25.4 

• Gedemarked ved biblioteket 27.4. 

• Møde med Corolab 

• Møde med kommunen (vej og grønne områder) og Vild-Havementorerne om ”Vel-
færd Skaber Vi Sammen” 

• Input til ide-fase – affaldsplan 

• Status – ny hjemmeside 
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• EU-parlamentsvalget – offentligt møde 
 
Ref.: Med udgangspunkt i dagsordenens punkt-opstilling opsummerede Nils suppleret af 
Jesper:  
- at der i forbindelse med Klimahandle-dagen holdes grønne fællesspisninger i Roskilde 
(Danhostel) og Viby, hvor der sidstnævnte sted også er oplæg om vedvarende energi og lo-
kale fjernvarmeprojekter (ved Iver) og at Grønt Omstillingsforbund også er repræsenteret 
ved bibliotekets markering Grøn Lørdag (tidligere benævnt ”Gedemarked”). Dette sammen 
med andre organisationer og uddannelsessteder. 
- at der har været et ”hilse på møde” med Corolab med det formål gensidigt at være op-
mærksom på hinandens eksistens og gensidigt at have øje for mulige fremtidige samarbej-
der. 
- at der har været afholdt et møde i kommunen, hvor udover Grønt Omstillingsforbund 
også deltog repræsentanter for Vildhave-mentorerne, der rådgiver private. Temaet for mø-
det var ”Velfærd skaber vi sammen”. Nils har aftalt yderligere kontakt med Vildhave-men-
torerne med henblik på samarbejde omkring natur-sporet. 
- at input til idé-fasen omkring den kommunale affaldsplan er afsendt underskrevet af en 
række medlemmer. Nils takkede for de bemærkninger han havde modtaget forud for fær-
digredigeringen af input’et. 
- at den nye hjemmeside bliver bedre og bedre – selvom shop-modulet stadig driller. Der 
udtryktes fra flere bestyrelsesmedlemmer ros til den nye hjemmeside og den langt bedre 
overskuelighed. 
- at klima-vælgermødet op til EU-parlamentsvalget, der afholdes den 30. maj 2024 på Ros-
kilde Gymnasium, er på plads med moderator, temaer (energi og landbrug), annoncering, 
flyers, plakat mv.  

  
6. Status og refleksion om Omstillingsforbundet 

Gunilla foreslog på sidste bestyrelsesmøde en ”evalueringsseance” hvor det drøftes hvor vi 
er efter 2 års virke, og om det er dér vi gerne vil være/hvor vi gerne vil hen. Det foreslås at 
vi mødet tager en kort status på hvor vi er, og samtidig beslutter form og tidspunkt for et 
selvstændigt refleksionsarrangement (festligholdelse/vandretur/bistro/andet), og mål-
gruppe og indhold.  Henning har derudover foreslået en indledende drøftelse af 
 om mantraet om at vi som forbund ikke ”mener” noget drives for vidt. 
 
Ref.: Med henvisning til drøftelsen på seneste bestyrelsesmøde opsummerede Nils, at vi er 
nået langt på de første to år – vi har organisatorisk den base, der gør hverdagen nemmere, 
vi har sat barren højt, men vi mangler at komme dertil, hvor vores indsatser bliver selvbæ-
rende og hvor flere yngre kræfter kommer til. I bestyrelsens drøftelse fremkom en række 
bidrag til diskussionen: For få kender til os, ud fra egne drøftelser med kolleger af den over-
bevisning, at vi sagtens kan rekruttere bredere (Ane). Behov for en drøftelse af, om vi i akti-
viteter spreder for meget (Uffe). Behov for – på fælles ståsted – at kunne melde meninger 
konkret ud, aktuelle erfaringer fra ophold i Bruxelles viser, at stærke kræfter pt bekæmper 
den grønne omstilling (Henning). Skal vi blot og bart bringe viden til torvs – eller tilsiger den 
brede faglige indsigt i forbundet ikke, at vi kan byde ind med meget konkrete forslag og 
synspunkter (Joy). Vigtigt, at vi samstemmer, hvad vi serverer udadtil, men også vigtigt at vi 
er åbne overfor andre tilgrænsende initiativer i byen (Søren). På grundlag at den korte 
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debat, der var plads til på bestyrelsesmødet, tilsluttede bestyrelsen sig, at der (maj/juni) 
findes plads til et lille temamøde, der kun handler for forbundets nuværende og fremtidige 
ståsted. Nils udsender en doodle og tilbød at lægge lokaler til. 
  

7. Status på Roskilde Spiser Grønt projektet, og videre aktiviteter på mad-området.  
Evt bilag udsendes senere. 
 
Ref.: Nils refererede kort, at Roskilde Spiser Grønt er langt i forberedelserne – og at arran-
gementet bliver mindst dobbelt så stort som i 2023. Der er i år større fokus på at inddrage 
byens kantiner i Roskilde Spiser Grønt – bl.a. med erfaringsudveksling om, hvordan man 
påvirker brugere til at spise mere grønt alene via rækkefølgen af mad på buffet’en. Nils 
nævnte, at han med henblik på mulig udbredelse af aktiviteten har købt domænet ”Dan-
mark spiser grønt” (vi ejer allerede ”Roskilde Spiser Grønt”). Søren roste den måde kom-
munikationen omkring Roskilde Spiser Grønt er lavet – med personer/personers oplevelser 
som talerør. 
 

8. Cirkulær økonomi/tøj/tekstiler 
Vi har fået 15.000 kr til konceptudvikling. Opdatering og drøftelse.  
 
Ref.: Nils oplyste kort, at Tina Werborg, indenfor de økonomiske rammer donationen fra 
DOF-puljen giver mulighed for, udarbejder et proces-oplæg til en tøj-kampagne a la Ros-
kilde Spiser Grønt konceptet. 
 

9. Udkast til ny klima- og energiplan 
Udkastet (se her) sendes formentlig i høring fra den 17. april til den 12. juni 2024, og 
der afholdes borgermøde den 16. maj 2024. Vi skal drøfte vores deltagelse i høringsproces-
sen. 
 
Ref.: Jesper oplyste, at kommunens klima- og energiplan er sendt i en høring, der slutter 
den 12. juni 2024. VE-gruppen vil være tovholder på forbundets høringssvar, ligesom grup-
pen vil forberede sig til og deltage i det borgermøde, der afholdes den 16. maj 2024. Jesper 
opfordrede til, at så mange som muligt deltager i borgermødet. 
 

10. Strategi for og organisering af vores indsats ift kommunalvalget 
Oplæg udsendes inden mødet eller gives mundtligt. 
 
Ref.: Punktet blev udsat til næste møde. 
 

11. Medlemskampagne 
Vi har ca. 80 betalende medlemmer, og har nu en ordentlig(ere) løsning til tegning af og 
fastholdelse af medlemmer. Kort oplæg og drøftelse/brainstorm ift en medlemskampagne i 
foråret. 
 
Ref.: De mere overordnede og generelle overvejelser omkring en medlemskampagne vil 
blive drøftet i sammenhæng med den under punkt 6 besluttede temadrøftelse. Uafhængigt 

https://dagsordener.roskilde.dk/vis?Dagsorden-Klima--og-Miljoeudvalget-d.11-04-2024-kl.17.30&id=12f8de3f-6800-40c9-b028-cefe0f18b38d
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af det vil sekretariatet dog – med den nye og bedre betalingsløsning i hånden – afprøve 
denne til at opfordre flere til at melde sig ind. 
  

12. Datoer for næste bestyrelsesmøder og generalforsamling: 
Bestyrelsesmøde – torsdag den 22. august 2024 – 2 afbud – vil ugen før/en anden dag i 
samme uge være bedre? 
Bestyrelsesmøde og efterflg. middag– torsdag den 21. november 2024 
Bestyrelsesmøde – februar 2025 
Generalforsamling – marts 2025 
 
Ref.: Efter ønske fra den nye forperson rykkes alle møder fremover til kl. 19. Udover  
doodle vedrørende det aftalte tema-møde udsendes ny doodle vedrørende de resterende 
bestyrelsesmøder frem til næste generalforsamling. 
 
 

13. Evt.  
 
Ref.: Jesper fortalte, at VE-gruppen sammen med Tyge Kjær (RUC) og Roskilde Kommune 
var mødtes med henblik på at designe et projekt om integrerede energisystemer 
(vind/sol/overskudsvarme/geotermisk) til supplering af de fire fjernvarmeprojekter, som 
FORS pt forsøger at skaffe forbrugeropbakning til. Gruppen vil søge samarbejde med én el-
ler flere andre kommuner som baggrund for også at kunne søge midler til projektet. Jesper 
rundsender materiale til bestyrelsen. 

 
 
 
Referent: Per Stenberg Christensen 
 
 
  


